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Dolgozatomban Budapest XVIII. kerületén belül elhelyezkedő sportterületek állapotát, 

környezetét és történetét vizsgálom. Az általam választott sportterületek az ingyenesen 

használható és szabadtérben elhelyezkedő sportpályákat, sportparkokat és futópályákat 

foglalják magukba. Célom az volt, hogy ezeket a területeket elemezzem állapotuk, 

felszereltségük és terheltségük alapján, illetve ezen eredmények alapján megfelelő javaslatokat 

tegyek felújításukra. 

A sportolás igen fontos az ember számára. A mindennapos testmozgással megőrizhetjük a 

testünk és lelkünk egészségét, valamint megelőzhetőek különböző betegségek is. Ezt pedig 

növelni tudjuk az ingyenesen használható sportterületek létesítésével és ösztönözhetjük a 

lakosokat minden korosztályban ezek használatára és az egészséges életmódra. 

A XXI. században az internet és az online jelenlét elhanyagolhatatlan a mai ember számára, 

ezért is tartottam fontosnak, hogy az ilyen módon megtalálható sportpályákat vegyem 

elsősorban vizsgálat alá. A világháló segítségével több ilyen sportterület és sportpálya is 

könnyedén felfedezhető a kerületben. Ezen kívül terepi bejárással mértem fel a választott 

létesítményeket és kerestem megoldásokat a felmerülő problémákra, amiket javaslatok 

formájában és térképi ábrázolás segítségével szemléltettem.  

Az eredmények alapján a sportpályák többsége aszfalt borítottságú, ami már korszerűtlen, 

elavult és potenciálisan veszélyesek lehetnek a töredezettségük miatt, amellett, hogy elveszi a 

sportolás élményét. Egy megfelelő burkolattal csökkenthetnék a felmerülő balesetek számát, 

illetve a városi hősziget-hatást is. Ugyanakkor a sportparkok és a futópályák kiváló állapotban 

vannak, az esetleges kopásokat leszámítva, mivel ezeket még csak pár éve telepítették.  

Térképen ábrázoltam azt, hogy a felmért területek közül melyek azok, amik rossz állapotban 

vannak és azonnali felújításra szorulnak, melyek azok, amik elfogadhatóak és kevésbé van 



szükségük a felújításra és melyek azok, amik kiváló állapotban vannak. Valamint a 

sportterületek körül mért 100 méteres körzeten kívül eső területekre további sportpályák és 

sportparkok kihelyezését javaslom, hogy ezzel egyrészt növelve legyen a sportterületek által 

lefedett terület a kerületben, másrészt ezzel javítani lehet a hő-sziget hatást és megőriznénk a 

zöldfelületek sokszínűségét, harmadrészt pedig növelné a kerületben élők aktív sportéletét, ami 

előmozdítaná az egészséges életmódot is. További kutatási lehetőség, hogy a kerületben lévő, 

de az interneten nem megtalálható sportterületek felkeresésre és rögzítésre kerüljenek. Ez is 

fellendíthetné az aktív és egészséges életmódot, mivel a XXI. században szinte mindenki a 

világhálót használja, így könnyebben, több emberhez is eljuthatna a sportolásra és 

kikapcsolódásra alkalmas területek elérhetősége.  

A kerület sok szabadidős sportolási lehetőséggel rendelkezik és az utóbbi években ezeknek a 

száma folyamatosan nő. A felújított sport infrastruktúra kedvező a lakosok és a munkavállalók 

számára, valamint a kerületi zöldfelületi rendszer is bővül ezáltal. Viszont további ingyenesen 

használható sport és rekreációs területekre van szükség, hogy minél több ember számára tudjuk 

biztosítani az egészséges életmódot. 


